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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 
Zápis ze zasedání konaného dne 14. 5. 2019 

 

Přítomni: 24 členů AS LF MU 

Nepřítomni: Břetislav Gál, Pavlína Černochová, Lukáš Opatřil, Vlastimil Válek, Petr Dobšák, 

Julie Dobrovolná 

Hosté:  děkan prof. Martin Bareš, proděkan doc. Martin Repko, proděkan MUDr. Tomáš 

Vojtíšek, proděkanka prof. Lýdie Izakovičová Hollá, proděkan prof. Jaroslav Štěrba, 

proděkan doc. Petr Štourač, proděkanka Mgr. Jana Fialová, tajemník Ing. Michal Sellner 

Program zasedání 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Výsledky voleb do SKAS, přivítání nových členů AS LF 

3. Volba předsedy Volební a mandátové komise AS LF  

4. Dovolení nových členů do komisí AS LF  

5. Zpráva předsedů komisí AS LF 

6. Informace k volbě kandidáta na funkci děkana LF  

7. Zpráva děkana 

8. Různé 

 

1. Zahájení a schválení programu  

Předseda AS přivítal všechny přítomné, uvedl jména předem omluvených senátorů a konstatoval 

usnášeníschopnost AS LF. Pořízením zápisu ze zasedání byl pověřen Mgr. Divoký. 

Předseda AS uvedl, že i po proběhnuvších volbách do SKAS AS LF zůstávají dva mandáty v této komoře 

neobsazeny a současný počet členů AS LF MU je tak 31.  

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat. 

 

2. Výsledky voleb do SKAS, přivítání nových členů AS LF 

Předseda AS shrnul výsledky voleb, které se uskutečnily začátkem dubna ve volebním obvodu V. 

(obsazován 1 mandát) a VI. (obsazovány 3 mandáty). Volební účast naplnila požadované kvorum (20.82 

% ve volebním obvodu V. a 7.55 % ve volebním obvodu VI.) a volby proběhly platně. Za volební obvod 

V. obhájil mandát Čeněk Černoch. Ve volebním obvodu VI. obhájil mandát MUDr. Lukáš Opatřil a novým 

senátorem byl zvolen Adam Wechsler. 
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Předseda zvolené senátory přivítal. 

Předseda dále uvedl, že nebyl obsazen jeden z vypsaných mandátů ve volebním obvodu VI. a rovněž 

nebyli v obou obvodech zvoleni žádní náhradníci. V tuto chvíli dva mandáty v obvodu VI. tak zůstávají 

neobsazeny, jeden zůstal neobsazen po proběhnuvších volbách a jeden byl uvolněn úspěšným 

zakončením studia Laurou Kvasnicovou. Nové volby do SKAS LF budou vyhlášeny bezprostředně po 

zvolení předsedy Volební a mandátové komise. Předseda apeloval rovněž na senátory-akademiky, aby 

s možností kandidovat oslovili jak studenty, tak i doktorandy. 

Předseda AS následně otevřel diskusi. 

Souček  Volební účast 7,55 % je překvapivě velmi nízká. Je znám důvod? 

Předseda AS Ve volebním obvodu je to běžné, standardně se účast pohybuje kolem 10 %. 

Antalová Problém je zájem studentů. SKAS LF volby propaguje na všech různých platformách. I od 

studentských spolků je slyšet, že mají problém s nízkými počty aktivních studentů. 

Děkan Rovněž zaznamenává nedostatek aktivních studentů, kteří by se chtěli podílet na chodu 

fakulty nad rámec běžných povinností. Velké zastoupení studentů v senátu je přitom 

důležitým privilegiem, nelze to považovat za automatické. Akademická samospráva je 

velmi důležitá a je potřebné zastoupení studentů. 

Do diskuse se nikdo další nepřihlásil. 

 

3. Volba předsedy Volební a mandátové komise AS LF 

Předseda AS uvedl, že ukončením mandátu Laury Kvasnicové zůstala neobsazena pozice předsedy 

Volební a mandátové komise. V souladu s vnitřními předpisy LF MU je předsedou komise člen AS LF a 

volí se tajnou volbou.  

Za skrutátory hlasování byli navrženi Čekanová, Kolář, Dolina. Skrutátoři byli zvoleni hlasy 21 senátorů, 

3 se zdrželi hlasování.  

Předseda AS představil kandidátky na předsedkyni VaMK AS LF, Barboru Nebenführovou – členku SKAS 

LF a doc. MUDr. Karolínu Skorkovskou, Ph.D. – členku komory akademických pracovníků AS LF. Obě 

kandidátky se krátce představily. 

Předseda AS otevřel diskusi, nikdo se nepřihlásil. 

 

Volba předsedy Volební a mandátové komise AS LF 

Tajné hlasování. 

Počet přítomných členů před hlasováním: 24 

Pro zvolení doc. MUDr. Karolíny Skorkovské Ph.D.:   12 

Pro zvolení Barbory Nebenführové:    11 

Nesouhlas s kandidátkami:     0 

Zdržel se:       1 
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Žádná z kandidátek nezískala nadpoloviční většinu hlasů přítomných senátor a nebyla zvolena. 

Předseda AS vyhlásil 5 minut přestávku před opakovanou volbou. 

Obě kandidátky opětovně kandidovaly, žádný nový kandidát nebyl nominován. 

 

Tajné hlasování. 

Počet přítomných členů před hlasováním: 24 

Pro zvolení doc. MUDr. Karolíny Skorkovské Ph.D.:   14 

Pro zvolení Barbory Nebenführové:    10 

Nesouhlas s kandidátkami:     0 

Zdržel se:       0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity volí v souladu s čl. 6 odst. 5 Jednacího řádu 

Akademického senátu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity předsedou Volební a mandátové komise 

AS LF MU doc. MUDr. Karolínu Skorkovskou, Ph.D.  

 

 

4. Dovolení nových členů do komisí AS LF 

Předseda AS informoval, že Lukáš Opatřil se vzdal členství v Ekonomické komisi AS LF a zároveň byly 

uvolněny pozice členů ve Volební a mandátové komisi AS LF a Výukové komisi AS LF v důsledku ukončení 

mandátu Laury Kvasnicové. 

Vzhledem k tomu, že členství v komisích skončilo zástupci SKAS LF, projednala předsedkyně SKAS LF 

návrh nominací nových členů předmětných komisí s příslušnými předsedy komisí, kteří návrhy na 

nominace akceptovali. Na jmenování členem Ekonomické komise AS LF a Volební a mandátové komise 

AS LF byl nominován Matyáš Fejfar. Na jmenování členkou Výukové komise AS LF byla nominována 

Barbora Nebenführová. 

Předseda AS otevřel diskusi, nikdo se nepřihlásil. Předseda AS přešel k hlasování. 

Jmenování Matyáše Fejfara členem Ekonomické komise AS LF 

Počet přítomných členů před hlasováním: 24 

Pro:   23 

Proti:  0 

Zdržel se: 1 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity schvaluje v souladu s čl. 6 odst. 5 Jednacího 

řádu Akademického senátu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity návrh předsedy Ekonomické komise 

AS LF MU na jmenování Matyáše Fejfara členem Ekonomické komise AS LF MU. 

 

Jmenování Matyáše Fejfara členem Volební a mandátové komise AS LF 

Počet přítomných členů před hlasováním: 24 
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Pro:   23 

Proti:  0 

Zdržel se: 1 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity schvaluje v souladu s čl. 6 odst. 5 Jednacího 

řádu Akademického senátu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity návrh předsedy Volební a 

mandátové komise AS LF MU na jmenování Matyáše Fejfara členem Volební a mandátové komise AS LF 

MU. 

 

Jmenování Barbory Nebenführové členkou Výukové komise AS LF 

Počet přítomných členů před hlasováním: 24 

Pro:   23 

Proti:  0 

Zdržel se: 1 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity schvaluje v souladu s čl. 6 odst. 5 Jednacího 

řádu Akademického senátu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity návrh předsedy Výukové komise AS 

LF MU na jmenování Barbory Nebenführové členkou Výukové komise AS LF MU. 

 

5. Zpráva předsedů komisí AS LF 

Předseda AS krátce bod uvedl a předal slovo předsedům komisí. 

Předseda EK Ekonomická komise se průběžně zabývala rozpočtem LF MU, jenž byl AS LF schválen na 

předchozím zasedání. Předseda rovněž informoval o projednávání záměru stavby nové 

budovy - Aging Hubu v areálu kampusu v rámci Ekonomické komise AS MU. 

Děkan Poděkoval za schválení rozpočtu. Aging Hub se týká společného projektu fakult MUNI, 

jenž byl podán v rámci nové výzvy MŠMT. Pokud bude projekt schválen, k jeho realizaci 

se přistoupí v letech 2022, 2023. 

Předseda LK Současnými členy Legislativní komise AS LF jsou Mornstein, Tomáš, Dolina, Koščík, 

Antalová a v lednu byl dovolen Kolář, čímž SKAS LF získal zastoupení dvou členů. Komise 

se zabývala návrhy změn Jednacího řádu AS LF MU a Volebního řádu AS LF, oba tyto 

předpisy byly již projednány na zasedání AS LF. Rovněž v rámci komise proběhla diskuse 

ohledně možnosti úpravy volebních obvodů (počtu mandátů) při slučování, změně 

pracovišť. 

Předsedkyně VK Výuková komise AS LF se společně s proděkankou Kaňkovou a proděkanem 

Repkem zabývala stížnostmi ze strany MIMSA ohledně organizace výuky a zkoušení na 

Fyziologickém ústavu LF MU. O podnětech začalo již jednat vedení LF MU a vedení 

Fyziologického ústavu LF MU. Vedení Fyziologického ústavu LF MU prokázalo zájem na 

zlepšení průběhu zkoušení a výuky předložením ankety, kterou samostatně vyhodnocují 



5/7  

v rámci ústavu po konci zkouškového období. Ze všech jednání je zřejmé, že podnětem 

studentů se aktivně zabývá vedení LF, Výuková komise AS LF i vedení Fyziologického 

ústavu, které slíbilo podniknout patřičné kroky k nápravě. Zúčastněné strany se dohodly 

na lhůtě jednoho akademického roku pro optimalizaci výuky a zkoušení. Vzhledem 

k tomuto aktivnímu přístupu ze strany vedení fakulty  i fyziologického ústavu  výuková 

komise prozatím nenavrhuje senátu tuto záležitost k projednání. 

Babula MIMSA sesbírala podněty studentů, které sahaly i hodně do minulosti a byly již řešeny, 

na což se komise ústavu nedotázala. Studenti mají možnost vyjádřit svůj názor v anketě, 

kterou ústav organizuje nezávisle na anketě probíhající v IS MU. V minulosti byl 

vypisován pouze jeden zkušební termín na den, v současnosti jsou vypisovány termíny 

tři, přičemž každý v jiný čas tak, aby si studenti mohli vybrat. Ústav se snaží studentům 

vyjít vstříc. Nevidí důvod zabývat se každým podnětem, studenti nevyužívají běžné 

možnosti dané v rámci SZŘ MU. Všechny podněty byly i v minulosti projednávány 

s příslušnými proděkany. 

Děkan Poděkoval za činnost všem zúčastněným na vyhodnocování stížností. Je potřeba změnit 

koncepci studentské ankety. Jako vhodné se jeví hodnotit výuku po každé přednášce. 

Otázka zůstává výtěžnost těchto anket, v současnosti se jedná o 2-3% studentů, kteří 

zašlou odpovědi. 

Antalová SKAS LF se rovněž setkává s vysokým počtem stížnosti. Je vždy potřeba vyfiltrovat 

podstatná oznámení. Kdo vyplňuje dotazníky na ústavu, jen úspěšní studenti u zkoušek 

nebo všichni? 

Babula Návratnost anket v IS MU je skutečně minimální. Na ústavu vyplňují dotazníky všichni 

úspěšní studenti a dotazníky mají vysokou návratnost. 

Do diskuse se nikdo další nepřihlásil. 

 

6. Informace k volbě kandidáta na funkci děkana LF 

Předseda AS krátce shrnul dosavadní vývoj. 1. 4. 2019 proběhla volba kandidáta na funkci rektora, 

kterou poměrně vysokým počtem hlasů vyhrál současný děkan LF MU prof. Bareš. Se jmenováním 

rektorem se pak uvolní funkce děkana LF MU. 

V souladu se statutem LF MU akademický senát LF bude muset vyhlásit volbu kandidáta na děkana LF 

MU. Bude zapotřebí zřídit tří člennou volební komisi, přičemž dva členové musí být zástupci SKAS LF a 

jeden je kterýkoliv člen akademické obce. Pro volbu je potřeba přítomnosti nadpoloviční většiny všech 

členů AS LF a pro zvolení nadpoloviční souhlas všech členů AS LF. Z tohoto důvodu je nutné mít plné 

obsazení obou komor. 

Pravděpodobný termín pro vyhlášení volby se jeví začátek září, po třech týdnech by mohli být zveřejněni 

kandidáti a po dalších třech týdnech by mohla proběhnout samotná volba.  Funkční období nového 

děkana by následně začínalo od 1. listopadu. Jedná se o nástin průběhu, možností bylo před zasedáním 

diskutováno několik, včetně vyhlášení volby v červnu. 
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Předseda AS následně navrhl elektronicky zjistit vhodné termíny pro svolání zasedání AS LF koncem 

června a začátkem září, jehož by se mohla zúčastnit usnášeníschopná většina senátorů, aby mohly být 

vyhlášeny volby kandidáta na děkana. 

Předseda AS upozornil, že s koncem funkčního období děkana končí i funkční období Vědecké rady LF. 

Předseda následně otevřel diskusi. 

Antalová Navrhuje termín spíše po začátku podzimního semestru nebo ještě v červnu. Studenti 

jinak povětšinou nebudou v Brně z důvodu praxí nebo cestování. 

Do diskuse se nikdo další nepřihlásil. 

 

7. Zpráva děkana 

Předseda AS krátce bod uvedl a předal slovo děkanovi.  

Děkan informoval AS LF o průběhu výběrových řízení na místa přednostů klinik. Jako přednostka Katedry 

ošetřovatelství a porodní asistence LF MU byla na pět let vybrána doc. PhDr. A. Pokorná, Ph.D. Jako 

přednostka Ústavu patologické fyziologie LF MU byla vybrána rovněž na pět let prof. MUDr. K. Kaňková, 

Ph.D. Jako přednosta Anatomického ústavu LF MU byl vybrán na čtyři roky MUDr. M. Joukal, Ph.D. 

Uskutečnilo se několik setkání se studijními proděkany, ohledně programových bodů děkana. 

Minulý týden byly odeslány podklady pro jmenování rektorem, v současné době by se měly nacházet na 

MŠMT u ministra. 

Děkan dále informoval AS LF o složení jeho prorektorského týmu, jenž hodlá předložit k září 2019 

Akademickému senátu MU k vyjádření, a to sice: doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D. - prorektor pro 

internacionalizaci a statutární zástupce rektora, prof. RNDr. Šárka Pospíšilová, Ph.D. - prorektorka pro 

výzkum a doktorské studium, prof. PhDr. Jiří Hanuš, Ph.D. - prorektor pro akademické záležitosti, Mgr. 

Michal Bulant, Ph.D. - prorektor pro studium, doc. PhDr. Mgr. Hana Svatoňová, Ph.D. - prorektorka pro 

záležitosti studentů a absolventů, doc. JUDr. Radim Polčák, Ph.D. - prorektor pro vnější vztahy, legislativu 

a informační technologie, doc. Ing. Vladimír Žítek, Ph.D. - prorektor pro rozvoj. 

Děkan dále informoval o proběhnuvších pracovních jednáních s rektorem a kvestorkou ohledně 

plánovaného studentské centra, jež je v plánu vybudovat před budovou FSpS, jehož součástí má být 

menza, prostor pro přípravu jídel, prostory pro konzultace a menší kongresy a ohledně Aging Hubu. 

Aktuální a dlouhodobou otázkou zůstává studijní agenda, a to včetně rozvrhu, vykazování výuky, další 

změny ve výuce, přijímací řízení. Jedná se o dlouhodobý úkol přesahující jedno funkční období. 

V souvislosti se stavbou SIMU bude rovněž probíhat změna kurikula všech studijních programů. 

V souvislosti s nárůstem studentů na LF MU se fakulta stala největší v rámci MU a dle podaných 

přihlášek i nejžádanější fakultou pro všeobecné lékařství v rámci ČR. 

Děkan následně poděkoval za zvolení předsedkyně VaMK a snahu o doplnění neobsazených mandátů 

AS LF. Pokud by byly volby kandidáta na funkci děkana vyhlášeny s neobsazenými mandáty v senátu, 

mohlo by to vyvolat mnoho právních otázek a celý proces by mohl být komplikovanější. 

Předseda poděkoval děkanovi za zprávu a otevřel diskusi. Nikdo se nepřihlásil.  
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8. Různé 

Dotaz ohledně počtu pracovišť 

Juřica  Narazil na názor, že LF MU má ekonomicky neudržitelný počet klinik, tento názor se 

objevoval již za předchozího děkana. Je zeštíhlování ještě možné a v plánu? 

Děkan Ke každé klinice, ústavu a katedře je potřeba přistupovat stejně ohledně kritérií 

výkonnosti, což je samozřejmě u nelékařských oborů složitější. Zaleží i na výsledné 

podobě metodiky 17+. Musí se zohledňovat i provozní náklady. V minulém roce se 

např. jednalo o nárůst 21 milionů, což bylo způsobeno například i nárůstem cen energií. 

Důležité je i personální zajištění – nástupci přednostů, výchova akademiků. Trend ke 

slučování je zjevný i na západ od ČR.  

Další příspěvek k tomuto bodu již nebyl. 

Předseda AS připomněl, že příští zasedání se uskuteční 11. 6. 2019 a ukončil zasedání. 

 

 

Zapsal: Mgr. Jaroslav Divoký   

 

 

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 14. 5. 2019 

předseda AS LF 


